

南華大學 112 學年度人文學院 生死學系博士班開課時序表

Nanhua University College of Humanities 112Academic Year

Doctor Program in Department of Life-and-Death Studies Time Schedule of Class

112 學年度入學新生適用

本所研究生畢業時至少應修滿(graduation credit) 36 學分，包括

專業必修 (Required Course)：6 學分

專業選修(Elective Course)：24 學分

獨立研究(Independent Study)：6 學分

學術倫理教育(academic research ethics education)：0 學分

112 年 03 月 08 日 111 學年度第 2 學期第 2 次系課程委員會議通過

112 年 03 月 27 日 111 學年度第 2 學期第 2 次院課程會議通過

112 年 4 月 12 日 111 學年度 2 第學期第 1 次校課程會議通過

核 心 課 程	核心課程 Main Course (生死學理論建構為必選，其他課程至少必修一門)	
	生死學理論建構專題(3)(必選) Seminar on the Theoretical Construction of Life-and-Death Studies	國外生死學期刊文獻分析研究(3) Research Analysis on Journal Literature of Life-and-Death Studies
	生死教育學專題(3) Special Topics on Life-and-Death Education and Pedagogy	生死教育與生死學外文名著選讀專題(3) Selected Readings on Life-and-Death Education and Life-and-Death Studies
專 業 選 修	生命倫理 Bioethics (至少必選修一門)	
	生命倫理學專題(3) Seminar on Bioethics	生死文學專題(3) Seminar on Life and Death Literature
	關懷倫理學專題(3) Seminar on ethics of care	藝術倫理與生命價值專題(3) Seminar on art ethics and life value
	人格統整與靈性發展 Personality Integration and Spiritual Development (至少必選修一門)	
	人格心理學專題(3) Seminar on Theories of Personality	情緒與壓力管理專題(3) Seminar on motion and stress management
	心理學經典專題(3) Seminar on psychology classic	超個人心理學專題(3) Special Topic on Transpersonal Psychology
	身心療癒專題(3) Seminar on physical and psychological healing	宗教靈性教育專題(3) Seminar on Spiritual
	失落與悲傷輔導專題(3) Seminar for Loss and Grief counseling	意義治療學專題(3) Seminar on Logotherapy
	自殺學專題(3) Seminar on Suicidology	

生命關懷 Life Care (至少必選修一門)	
老年學專題(3) Seminar on Gerontology	生態倫理與教育專題(3) Seminar on Ecological Ethics Education
宗教與終極關懷專題(3) Special Topics on Religions and Ultimate Concern	生死教育政策專題(3) Seminar on life and death education policy
生命禮儀與殯葬文化專題(3) Special topic on life etiquette and funeral culture	生命教育教學實務專題(3) Seminar on life education teaching practice
臨終關懷專題(3) Special Topics on Hospice Care & Terminal Care	
研究方法 Research Method (至少必選一門，且與博士論文研究法一致)	
質性研究方法(3) Qualitative Research Methods	人文學科研究法(3) Humanities Research Methodology
量化研究方法(3) Quantitative Research Methods	
獨立研究 Independent Study (通過資格考後修習)	
獨立研究(上)(3)Independent Study I	獨立研究(下)(3)Independent Study II

一、入學後須加修生死所碩士班課程：「生死學基本問題討論」、「生死學英文名著選讀」，不列入博士班畢業學分計算。(已修過者可申請學分抵免)

1. Doctoral students are required to take master's courses: "Fundamentals of Life-and-Death Studies" and "Selected English Readings on Life-and-Death Literature". (Students can apply for a credit credits waiver and transference.)

二、學生須先完成修課學分，且須發表二篇匿名審查制期刊論文(至少一篇為科技部人文社會科學研究中心收錄第一、二、三級期刊或依本系修業規定之國外期刊)與口頭發表二篇研討會論文，才能申請資格審查。

2. Students must complete the course credits, and must publish two journal papers (anonymous review journals of THCI & TSSC I and II) and two orally publish two seminar papers before they can apply for qualification review.

三、學生於申請學位考試前，需至「臺灣學術倫理教育資源中心」線上平台自行修習「學術倫理教育」課程6小時，並通過課程總測驗及成績達及格標準。

3. Before applying for degree examination, students need to take the academic ethics education course on the Center for Taiwan Academic Research Ethics Education online platform. In addition, they need to pass the final exam and get a passing grade.

四、本系得視當學年度師資或不可抗力因素調整選修課程之開課學期，但得不影響學生修課權益為原則。

4. The department can adjust elective courses due to unresistible factors without affecting the rights of students.